
Ik ben bestuurslid van de IJsselmeervereniging. De iJsselmeervereniging komt al bijna 50 
jaar op voor herstel en behoud van de natuur en het landschap in het IJsselmeergebied, de 
voormalige Zuiderzee en omstreken. 
 
Het verslag van uw adviseur ruimtelijke kwaliteit geeft de IJsselmeervereniging aanleiding 
om twee zaken extra onder uw aandacht te brengen. 
 
Hij spreekt ware woorden over de noodzaak van meer regie bij de energietransitie. De IJV 
vindt, dat het IJsselmeergebied al meer dan het gebied aan kan belast is met windparken en 
dat er in het natte deel geen ruimte is voor nog meer windparken of voor zonneparken. Het 
gebied is helemaal Natura 2000 en het gaat slecht met de natuur daar. Nog meer negatieve 
belasting kunnen de natuur en het open landschap niet verdragen.  
 
Uw adviseur gaat ook in op het plan Enkhuizerzand. De vorige inspreker noemde dat al. 
De Westfriese Omringdijk hebt u opgenomen in de Leidraad landschap en cultuurhistorie als 
beschermd monument. Het plan Enkhuizerzand ligt vrijwel geheel tegen die historische dijk 
en de zeemuur van Enkhuizen aan. U kunt dit zien in de afdruk van dat plan die ik als bijlage 
heb opgenomen. Dit plan tast het karakter van de Westfriese Omringdijk ernstig aan, niet 
alleen door het onderdeel villapark maar ook door de onderdelen camping en 
Sprookjeswonderland. Het college van GS had in de ogen van de IJV dit plan veel beter 
moeten toetsen aan de Leidraad. Dat geldt ook voor het compromis dat nu tussen GS en de 
gemeente is gesloten over het villapark. De hoeveelheid en hoogte van de bebouwing daar 
is onaanvaardbaar. De IJV is daarom met het Comité behoud Enkhuizerzand naar de rechter 
gestapt. Eigenlijk haalt de IJV voor u de kastanjes uit het vuur waar GS die scherpe toetsing 
heeft laten liggen. We hopen natuurlijk dat de rechter ons gelijk geeft en dat langs die weg 
de verdere aantasting van de omgeving van de Westfriese Omringdijk alsnog wordt 
voorkomen. 
Als op deze manier ook elders met de Westfriese Omringdijk zou worden omgegaan blijft er 
niets van over. En dat kan nooit uw bedoeling zijn. We vragen u dan ook om er voor te 
zorgen dat het college van GS de bescherming van de Westfriese Omringdijk serieuzer 
aanpakt. 
 



 
 


